
ITTHON
VAGYUNK

PÉCEL VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK KÖZÉLETI TÁJÉKOZTATÓ HAVILAPJA     I. évfolyam 2. szám • 2025. március

A vasútállomás 
helyiségeinek  
hasznosítása

Önkormányzati 
ingatlanok  
újratervezése

Interjú Biczó  
Gáborral

A MÁV pályázat útján keres 
bérlőket, befektetőket.

Tervezett és várható  
költözések.11. old. 14. old. 15. old.

25 éve az SMP STABIL,  
Pécel egyik legnagyobb  
üzemének élén 

„Azt kell nézni,  
hogyan tudunk  
együtt Pécelért tenni”

„A versenyszellem  
erősen bennem van”

8. old. 9. old.

PÉCEL
INTERJÚ AZ ÚJ ALPOLGÁRMESTEREKKEL     



2 PÉCEL | 2025. MÁRCIUS

Március 29. 10:00 
Bruce Lee-fotókiállítás és megemlékezés 
LÁZÁR ERVIN KÖNYVTÁR 
ÉS SZEMERE PÁL MŰVELŐDÉSI HÁZ
Fotókiállítás 10:00 órától a Művelődési Ház aulájában. 17:00 
órától Máday Norbert Wing Tsun-nagymester könyvbemuta-
tója. 17:30-tól beszélgetés a meghívott vendégekkel Bruce 
Lee életéről, a harcművészetekre gyakorolt hatásáról. 18:00-
tól harcművészeti bemutatók. A belépés ingyenes.

Április 5. 15:30 
Péceli SSE–Kistarcsai VSC
PÉCELI SPORTTELEP
Hazai pályán játszik a péceli csapat a II. osztályú 
felnőttbajnokság Északi csoportjában.

Április 10. 
Jubileumi tanári hangverseny
PÉCELI ALAPFOKÚ MŰVÉSZETI ISKOLA
Ünnepi hangverseny az önálló péceli zeneiskola fennállásá-
nak 35. évfordulója alkalmából. A belépés ingyenes.

Április 12. 10:00–15:00 
Húsvéti készülődés – családi piknik
LÁZÁR ERVIN KÖNYVTÁR 
ÉS SZEMERE PÁL MŰVELŐDÉSI HÁZ
A Művelődési Ház kertjében izgalmas programokkal várják 
a családokat. Az érdeklődők állatsimogatón, tojásvadásza-
ton, népi játékokon és kézműves foglalkozásokon vehet-
nek részt, de lesz réteshúzás és nyuszifutam is. 10:15-től 
a Mesekocsi Színház meseelőadása várja a gyerekeket. 
A rendezvény ingyenes.

Április 19. 14:00 
Péceli Piactéri Nyusziparty
Pécel, Piactér
Az első Piactéri Nyuszipartyn kézműves foglalkozások, 
állatsimogató és tojásgyűjtés várja a látogatókat. 
A rendezvény ingyenes.
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Április 19. 16:00 
Péceli SSE–Mogyoród FC-Astra
PÉCELI SPORTTELEP
Hazai pályán játszik a péceli csapat a II. osztályú 
felnőttbajnokság Északi csoportjában.

Április 26. 18:00 
Péceli Spartacus SE Jótékonysági Sportbál
Pekáry-kastély
Idén is megrendezik a sportegyesület hagyományos jóté-
konysági bálját. Fellép a Deme Trió és Márkus Luca.

Április 26. 16:30 
Péceli SSE–Pátyi SE-HelloParks
PÉCELI SPORTTELEP
Hazai pályán játszik a péceli csapat  a II. osztályú 
felnőttbajnokság Északi csoportjában.

Április 30. 9:00 
Közös ballagás
VONULÁS TÖBB HELYSZÍNT ÉRINTVE
Hagyományteremtő céllal a Péceli Integrált Oktatási Köz-
pont Általános Iskola és Gimnázium gimnáziumi intézmény-
egysége és a Fáy András Mezőgazdasági Technikum, Szak-
képző Iskola és Kollégium végzős tanulói részére közös 
ballagást szerveznek. 9:00 órakor a Fáy iskola tanulói lovak-
kal, lovas szekérrel, traktorokkal és egyéb mezőgazdasági 
járművekkel indulnak a Kishársasból. 10 órakor a gimnázium 
tanulói Pécel, Isaszegi út 3. előtt csatlakoznak a menethez, 
majd együtt vonulnak a Kossuth térre. A Fáy lovas ballagók 
tovább vonulnak a Maglódi úton, a traktorok, hintók, egyéb 
mezőgazdasági járművek a Márványistállónál lévő parkoló-
ban megállnak. A Kossuth térről a 10.30-kor kezdődő rövid 
városi köszöntést követően mindkét iskola tanulói a saját in-
tézményük udvarára elvonulva folytatják az ünneplést.

Április 30. 14:00
Felvételi és nyílt nap
PÉCELI ALAPFOKÚ MŰVÉSZETI ISKOLA
Részletekért a Integrált Péceli Alapfokú Művészeti 
Iskolában lehet érdeklődni.

5-10 év közötti gyermekek képeit várja a gyerekkönyv-
tár. A szabadon választott technikával készített alkotá-
sokat április 5-ig lehet elküldeni e-mailben a konyvtar@
pecelkonyvtar.hu címre, vagy személyesen leadni a 
gyerekkönyvtárban (a képeket A3-as méretben szük-
séges benyújtani). A beérkezett műveket április 12-én 
díjazzák, a Húsvéti készülődés – családi piknik prog-
ram keretében.

HÚSVÉTI RAJZPÁLYÁZAT

PROGRAMOK

Pécel Város 
Önkormányzatának  
közéleti tájékoztató havilapja
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Pécelen a 40 éven felüli lakosok száma 9703 fő, míg a szűré-
sekre évente ellátogatók száma a 2300-at sem éri el, ráadá-
sul ők sem a magas betegségkockázatú csoportokból érkez-
nek – mondta el dr. Farkas Éva tüdőgyógyász a tüdőszűréssel 
kapcsolatban dr. Kővári Alexandra polgármesterrel folyta-
tott egyeztetésen. A szűrővizsgálatok a betegségek korai fel-
ismerését szolgálják, de mégis kevesen élnek a lehetőséggel. 
 Bár a tüdőszűrés a TBC felkutatása céljából került beve-
zetésre, ma már csak a betegek alig 13 százalékát sikerül így 
elérni. Az évi közel tízezer tüdőtumoros betegből minden 

HÍREK RÖVIDEN

A TBC MEGELŐZHETŐ, ÉLJEN  
A SZŰRŐVIZSGÁLAT LEHETŐSÉGÉVEL

A Péceli Napsugár Bölcsőde 2025. július 21. napjától 2025. augusz-
tus 22. napjáig zárva tart, amennyiben a bölcsődébe járó gyer-
mekek szülei, törvényes képviselői a gyermekek intézményi gon-

dozásának, nevelésének megszervezését ezen időszakban nem 
igénylik. A szülői igényekre és a szükséges karbantartási felada-
tok elvégzésére való tekintettel a Gesztenyés Tagóvodában és a 

Szivárvány Tagóvodában június 23. és július 22. között, míg a 
Székhely Óvodában (korábbi nevén Nyitnikék Óvodában) július 
23. és augusztus 22. között szünetel az óvodai nevelés. 
 Pécel Város Óvodáiba a beiratkozási időszak április 22-től 
április 25-ig tart, reggel 7:30 és 17:00 óra között. A harmadik élet-
évüket 2025. augusztus 31-ig betöltő kisgyermekeket kötelező 
beíratni. A szülők online foglalhatnak időpontot a sorbanállás és 

torlódás elkerülése érdekében, a pvo.wredo.hu 
oldalon. Az időpontfoglalásra április 1-től nyílik 
lehetőség. Az óvodai felvételről az intézményve-
zető dönt, melyről május 30-ig kapnak értesítést 
a szülők. További részletek a pecel.hu oldalon.

A BÖLCSŐDE ÉS ÓVODA NYÁRI  
ZÁRVATARTÁSA, ÓVODAI BEÍRATÁS ÁPRILISBAN

FIATALOKNAK ÉS IDŐSEKNEK  
INGYENES LESZ A KÖNYVTÁRI BEIRATKOZÁS
A Lázár Ervin Városi Könyvtár Könyvtárhasználati Szabályza-
ta a képviselő-testület február 27-i döntése értelmében mó-
dosult. A 25 éven aluliaknak és a 70 éven felülieknek a jövő-
ben nem kell beiratkozási díjat fizetniük. Kihasználatlanság 
miatt megszűnik a szkennelés lehetősége, a kölcsönözhető 
dokumentumok köréből kikerül a magnókazetta 
és videókazetta, továbbá a meghibásodott vagy 
elvesztett kölcsönzött dokumentu-
mok után 3  000 forintot, pótolha-
tatlan művek esetén pedig 10  000 
forintot kell majd fizetni.
 A húsvéti hosszú hétvégén a könyv-
tár és a művelődési ház nem lesz nyit-
va, április 18. és 21. között nem lesz lá-
togatható az intézmény. 

 Ha valaki kölcsönözni szeretne, még a hosszú hétvége előtt 
tegye meg, már csak azért is, mert új kötetek várják az olva-
sókat a könyvtárban: Lucinda Riley Orchideaház című re-
génye például egy családi múlt titkait tárja fel, míg Andrew 
Lycett Sherlock Holmes világa című könyve a legendás de-

tektív univerzumát mutatja be. Kordos Szabolcs Egy 
város legújabb titkai című kötete Budapest rej-

télyeit kutatja, Bibók Bea Ellopott felnőttkor 
című könyve pedig a korai felelősség-

vállalás pszichológiai hatásairól szól.  
A hatékony időbeosztás iránt ér-

deklődők számára Marc Zao-Sanders  
A timeboxing-módszer című kötete 

nyújt praktikus útmutatást. Érdemes 
mielőbb ellátogatni és kölcsönözni!

negyedik-ötödi-
ket a szűrés so-
rán észlelik. Az ő 
gyógyulási esé-
lyeik, életkilátásaik jobbak, mint a késői  stádiumban, pa-
nasz során felfedezett  tüdőtumoros betegeké.
 Aki nem tud elmenni a Pécelen szervezett szű-
résre, még felkeresheti a gödöllői szűrőállomást. 
Az elérhetőségek megtalálhatók a tormay.hu 
oldalon.
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BABAKÖSZÖNTŐ CSOMAG, IDŐSEK 
ÉS ÚJ BEKÖLTÖZŐK KÖSZÖNTÉSE
A babaköszöntő csomagot az önkormányzat minden olyan 
újszülött számára biztosítja a jövőben, ahol a szülők a szü-
letést megelőző legalább három hónapban péceli lakóhellyel 
rendelkeztek. A kérelemhez kötött támogatás természet-
beni, egyszeri juttatási csomag, amely babaápolási szere-
ket és a gyermek gondozását segítő termékeket tartalmaz.
 A jövőben egységes szabályok mentén történik a péce-
li idős polgárok köszöntése. A 80. és 85. életévük betölté-
sekor köszöntőlevél megküldésével üdvözli őket a polgár-
mester.
 Annak érdekében, hogy az új beköltözők is minél több 
információval rendelkezzenek a városról, a polgármester 
egy, a szociális, lakhatási, hivatali ügyintézési tudnivalók-
ról szóló tájékoztató megküldésével üdvözli az új lakókat a 
jövőben. A rendelet 2025. május 1-én lép hatályba.

HÍREK RÖVIDEN

Március 31-től OTP Mozgó Bankfiók lesz elérhető Pécelen, 
amely egy hagyományos, készpénzmentes bankfiókkal azo-
nos szolgáltatási kört kínál az ügyfelek számára. Számlaügy-
intézés, számlanyitás, fogyasztásihitel-igénylés, vagy akár a 
megtakarítások kezelése, biztosítások megkötése is elérhe-
tő a Mozgó Bankfiókban. A fiók készpénzmentes, hiszen Pé-
celen az ügyfelek részére továbbra is elérhető az OTP Bank ki- 
és befizetésre is alkalmas ATM-je. A kényelmesebb kiszolgálás 
érdekében a Mozgó Bankfiók akár időpontfoglalással is láto-
gatható. A Mozgó Bankfiók a Penny Market parkolójában (Rá-
day Gedeon tér 2.) lesz elérhető hétfői napokon 9:30-12:00 és 
12:30-15:00 között.

PÉCELEN IS HÁZHOZ JÖN A BANKFIÓK

Legalábbis ez derült ki az előző számban feltett kérdésre 
beérkezett válaszokból. Volt ugyanis olyan választási le-
hetőség is, hogy „nem érdekelnek a péceli hírek”, mégsem 
kattintott rá senki azok közül, akik voltak elég bátrak és 
válaszoltak első kérdésünkre. Ahogy az várható volt, leg-
többen a Facebookon tájékozódnak, de meglepő módon a 
szomszédok, barátok is meghatározó információforrás-
nak számítanak.
 Ebben a hónapban a kérdésünk a következő: Mennyire is-
meri a péceli civil szervezetek munkáját? Csak olvassa be az 
újság hátlapján található QR-kódot, és pár kattintással be-
küldheti válaszát.

NINCSENEK OLYANOK, AKIKET 
NEM ÉRDEKELNEK A PÉCELI 
HÍREK, PROGRAMOK

HONNAN TÁJÉKOZÓDIK  
A PÉCELI HÍREKRŐL, PROGRAMOKRÓL?

Facebook-
csoportokból  

55%

Önkormányzat 
honlapjáról 13%

Egyéb 
3%

Érdekelnének, 
de nem tudom  
hol keressem

13%

Szomszédoktól, 
barátoktól 

16%
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VÁLTOZÁS A FOGORVOSI ÉS HÁZIORVOSI ELLÁTÁSBAN

MEGSZŰNT A SZERZŐDÉS 
AZ EBRENDÉSZETI 
FELADATOKAT EDDIG 
ELLÁTÓ SZOLGÁLTATÓVAL
Pécel Város Önkormányzatának vezetése – ahogy több 
környékbeli település is – megszüntette szerződését az 
ebrendészeti feladatokat ellátó vállalkozással. Mint isme-
retes, az országos hírekben sokat foglalkoztak a korábbi, 
több településen is gyepmesteri feladatokat ellátó szolgál-
tatónál tapasztalható vállalhatatlan körülményekkel. Mi-
vel a települési önkormányzat kötelező feladata a település 
belterületén a kóbor állatok befogása, Pécel Város Önkor-
mányzata beszerzési eljárást indított az ebrendészeti fel-
adatok ellátása érdekében. Az önkormányzat feladatkörébe 
tartozó ebrendészeti tevékenység ellátását az önkormány-
zat ebrendészeti telepet működtető természetes vagy jogi 
személlyel kötött szerződés keretében kívánja biztosítani, 
hiszen saját infrastruktúrával nem tudja ellátni. 
 Az átmeneti időszakban egyedi megrendelések alapján 
történik az elhullott állatok begyűjtése és az elkóborolt ál-
latok befogása. Kérjük, hogy a felmerülő kéréseket a Péceli 
Polgármesteri Hivatal jegyzője felé jelezzék a jegyzo@pecel.
hu e-mail címen vagy a 06-28-452-752-es telefonszámon.

Pécel Város Önkormányzatának 
képviselő-testülete Pécel Vá-
ros Óvodái igazgatói meg-
bízásának ellátására írt ki 
pályázatot a korábbi intéz-
ményvezető határozott idejű 
szerződésének lejárta miatt.  
A vezetői megbízás 2025. au-
gusztus 1. napjától 2030. július 31-
ig tart. Jelentkezni május 30. 12.00 
óráig lehet. További információk a pecel.
hu oldalon megjelent felhívásban, Tóth Dóra egész-
ségügyi és intézményi referenstől a +36 28 66 2138-
as telefonszámon, vagy személyesen a Péceli Polgár-
mesteri Hivatal Önkormányzati Irodáján kaphatók.
 
A Péceli Polgármesteri Hivatal rendészeti iroda-
vezetői és három közterület-felügyelői munka-
kör betöltésére is álláspályázatot írt ki. Április 10-
ig van lehetőség a jelentkezésre. A pályázatokkal 
kapcsolatos további részletek elérhetők a pecel.
hu honlapon.
 
A Lázár Ervin Városi Könyvtár és Szemere Pál Műve-
lődési Ház közművelődési szakember/művelődés-
szervező munkakör betöltésére keres jelentkezőket. 
A teljes munkaidős állás rendezvények szervezését, 
lebonyolítását, valamint az intézményben működő 
klubok, tanfolyamok, szakkörök és civil szervezetek 
tevékenységének támogatását foglalja magában.  
A jelentkezéssel és a betöltendő pozícióval kapcso-
latos további felvilágosítás a művelődési ház elérhe-
tőségein kérhető.

ÁLLÁSOK  
AZ ÖNKORMÁNYZATBAN  
ÉS INTÉZMÉNYEINÉL

2025. március 3-tól nincs ellátás Pécel 1. számú felnőtt fogor-
vosi rendelőjében. Pécel Város Önkormányzata jogi lépése-
ket tesz és jelezte az Pest Vármegyei Kormányhivatal Gödöl-
lői Járási Hivatala Nép egészségügyi Osztálya részére, hogy 
az 1-es számú felnőtt fogorvosi körzet fogorvosa, dr. Rácz  
Katalin ellátási kötelezettségének nem tesz eleget, így az 
ellátás nem biztosított. A jogi lépés azért elkerülhetetlen, 
mert a többkörös tárgyalások sem vezettek eredmény-
re, a doktornő a szolgáltatási szerződést jogszerűen nem 
mondta fel, helyettest állítani nem tudott, így már közel 
6  500 péceli lakos számára nem elérhető a fogorvosi ellá-
tás. Pécel Város Önkormányzata mindent megtesz, hogy 
a helyzet minél hamarabb megnyugtató módon megol-
dódjon, és az 1-es körzetbeli poszt újbóli betöltése után 

HÍREK RÖVIDEN

minden péceli lakos hozzájuthasson az alapvető egész-
ségügyi ellátáshoz.
 Sürgős esetben dr. Tamás Ágneshez, a 2. számú felnőtt 
fogorvosi körzet fogorvosához fordulhatnak, vagy igénybe 
vehetik a budapesti ügyeleti ellátást a Szentkirályi utcában 
és a Mária utcában.
 Dr. Herszényi Tamás, az 5. számú körzet háziorvosa Ül-
lőn folytatja munkáját. Üllő Város Önkormányzatának tes-
tülete február 20-i ülésén döntött a háziorvosi praxis betöl-
téséről. A felmondási időt figyelembe véve augusztusig még 
előreláthatóan dr. Herszényi Tamás látja el Pécelen a házi-
orvosi feladatokat. A megüresedő helyre Pécel Város Ön-
kormányzata új pályázatot ír ki, melyről a testület később 
hoz döntést. 

PÉCELEN IS HÁZHOZ JÖN A BANKFIÓK
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HÍREK RÖVIDEN

CSATLAKOZZANAK AZ ÖNKORMÁNYZAT 
TESZEDD! CSAPATÁHOZ ÁPRILIS 12-ÉN!

Pécel Város Önkormányzata is csatlakozott hazánk leg-
nagyobb önkéntes hulladékszedési mozgalmához, az egy 
héten át tartó TeSzedd! akcióhoz, amelyet már 13. al-
kalommal szerveznek meg az Energiaügyi Minisztéri-
um támogatásával. Pécelen az önkormányzat szervezé-
sében a közös hulladékszedés 2025. április 12. (szombat) 
9:00 órakor kezdődik.  Találkozás és a zsákok átvételének 
helyszíne: 2119 Pécel, Ráday Gedeon tér 2. (Penny Market 
parkolója). Várjuk lakosok, családok, kisebb és nagyobb 
közösségek, civil szervezetek, egyesületek és intézmé-
nyek csatlakozását a szemétszedéshez. Előzetes jelent-
kezés nem szükséges.

2025. április 1-től a 419 (Budapest–Csömör) és 449 
(Csömör–Kistarcsa–Nagytarcsa–Pécel) autóbusz-
vonalak járatainak közlekedtetését a MÁV Sze-
mélyszállítási Zrt. végzi a korábbi üzemel-
tető Weekendbus Közlekedési Zrt. helyett.  
A 449-es (Csömör–Kistarcsa–Nagytarcsa–Pé-
cel) vonalon két kisebb változás várható. Az 
Ilonatelep HÉV-megállóhelynél található vas-
úti híd magasságkorlátozása miatt útvonalat 
módosítanak a járatok. A menetidő és az indu-
lási idők némileg módosulhatnak a kisebb vál-
tozás miatt. A másik változás, hogy a járatok út-
vonalában Kistarcsa, Megyei kórház, illetve Csömör, 

Auchan Liget elnevezésű megállóhelyeket betérésként 
szerepeltetik a valós forgalomtechnikai adottsá-

goknak megfelelve. Végül a fizikailag nem léte-
ző a Kistarcsa, Uszoda elnevezésű megállóhely 

helyett a járatok a Kistarcsa, Vendéglő meg-
állóhelyet használják.
 A közlekedtetés átvételével egyidejűleg 
ezen járatok is bekerülnek a MÁV-csoport ér-
tékesítési rendszerébe. A díjszabás nem válto-

zik, a szolgáltatás változatlan árú menetjegyek-
kel, illetve vármegye- és országbérlettel vehető 

igénybe. A járaton a jelenlegivel megegyező bu-
szokat közlekedtetnek majd.

VÁLTOZÁSOK A KISTARCSAI FLÓR FERENC KÓRHÁZAT  
IS ÉRINTŐ CSÖMÖR KÖRNYÉKI BUSZ KÖZLEKEDÉSÉBEN

A város közterületeinek rendezettsége és biztonsága ér-
dekében a Pécel Kft. márciusban az alábbi munkálatokat 
végezte el: az utak űrszelvényének tisztítása, balesetve-
szélyes fák eltávolítása, földutak karbantartása, szilárd 
burkolatú utak javítása, útpadkák és közterek takarítá-
sa, árkok tisztítása, tűzifa kiosztása a rászorulók számá-
ra, színpadépítés városi rendezvényekhez, a tavaszi virá-
gosítás megkezdése.
 A társaság a következő időszakban is folytatja a közte-
rületek karbantartását, így sor kerül többek között továb-
bi virágosításra, a szilárd burkolatú utak ellenőrzésére, a 
földutak állapotának felmérésére és szükség szerinti kar-
bantartására, árkok és útpadkák tisztítására, húsvéti de-
koráció kihelyezésére, valamint a fűkaszálási időszak meg-
kezdésére.

TÁJÉKOZTATÓ A PÉCEL KFT. ELMÚLT HÓNAPBAN ELVÉGZETT 
ÉS KÖVETKEZŐ HÓNAPRA TERVEZETT MUNKÁIRÓL

 A Pécel Kft. célja, hogy a város lakói rendezett és biz-
tonságos környezetben élhessenek, ezért továbbra is ki-
emelt figyelmet fordítanak a közterületek folyamatos kar-
bantartására.
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PÉCELEN TÚL

PÉCEL VÁLASZTÓKERÜLETI 
KÖZPONT LETT

2024 novembe-
rében módosult 
az országgyűlési 
egyéni választó-
kerületek lehatá-
rolása. Az ország-
gyűlési képviselők 
választásáról szó-
ló 2011. évi CCIII. 
törvény szerint 
az eg yéni vá-
lasztókerületek-
ben lévő válasz-
tásra jogosultak 
száma megkö-
zelítően azonos 
kell, hogy legyen. 
A népesség szá-
mának változásá-
ra hivatkozva Pest 
megyében két új 
kerület alakult, 

melyből az egyik Pécel központtal jött létre. A székhelyek 
elsősorban adminisztratív szerepet töltenek be, mivel itt 
működnek az adott választókerület választási szervei. Pé-
cel így már nem a korábbi vecsési központtal lehatárolt 
körzethez tartozik.
 A Pest vármegyei 7-es számú országgyűlési egyéni vá-
lasztókerület települései: Bag, Dány, Galgahévíz, Hévíz-
györk, Isaszeg, Kartal, Kóka, Maglód, Mende, Pécel, Süly-
sáp, Tura, Vác szentlászló, Valkó, Verseg, Zsámbok.

Izgalmas régészeti leleteket láthat a közönség a szent-
endrei MűvészetMalomban megrendezett Folyó szeli 
ketté című kiállításon, ahol az elmúlt tíz évben Pest vár-
megyében végzett kutatásokon találtakat mutatja be a 
Ferenczy Múzeumi Centrum március 7. és május 18. kö-
zött. A tavaly nyáron a Ráday Klub rendezvényén is elő-
adást tartó dr. Rajna András régész elmondása szerint a 
Pécel mellett talált, nagy termetű gyapjas orrszarvú, me-
lyet megkövült állapotban őrzött meg a föld, több mint 
húszezer éves. A lelet külön érdekessége, hogy az állat 
feldolgozását is nyomon követhetjük, mivel a csontváz 
mellett kőeszközöket, köztük a vadászat során használt 
hegyeket és a tetem feldarabolására alkalmas éles pen-
géket is találtak. 
 Pécel gazdag régészeti lelőhelyekben, már a XIX. szá-
zadban több rézkori emlék került elő a környékünkön. 
Az M0-ás építése során további értékes leleteket sike-
rült feltárni. Az itt talált tárgyak alapján a rézkor ural-
kodó kultúráját a szakirodalomban péceli kultúrának 

A PÉCEL MELLETT TALÁLT 20 EZER ÉVES, NAGY  
TERMETŰ GYAPJAS ORRSZARVÚ MÁR MEGTEKINTHETŐ

hívják, bár néhol az ausztriai Baden-ben talált hasonló 
emlékek alapján a badeni-péceli kultúra elnevezéssel is 
találkozhatunk. FOTÓ: HIRSTART.HU

Aki még nem adta be adó-
bevallását, nem fogadta el 
az adóhatóság által elkészí-
tett tervezetet, továbbra is 
tud rendelkezni adója egy 
százalékáról. Pécelen ötven-
egy olyan egyesület vagy 
alapítvány van bejegyezve, 
amelyek számára lehet ren-

delkezni jövedelemadónk parányi, de a civilek számára 
nem elhanyagolható részéről. Az oktatási és szociális 
intézmények működését támogató, a helyi egyhá-
zak mellett létrejött, sporttevékenységet támogató, 
természeti vagy helyi kulturális értékek megőrzésén 
dolgozó szervezetek közül lehet helyben választani.
 Aki fejből nem tudja, hogy hol keresse a számára 
szimpatikus péceli civil szervezet adatait, az adóha-
tóság oldalán egyszerű szűrési feltételekkel könnyen 
rátalálhat. Elegendő megadni a települést a kereső-
ben, és megkapjuk a civilek listáját az adószámokkal. 
Ha valaki nem Pécelen bejegyzett, de 
Pécelen aktív civil szervezet adószá-
mát keresi, az oldalon a névre keresve 
azt is megtalálhatja.

MÉG MINDIG VAN  
LEHETŐSÉG CIVILEK  
JAVÁRA RENDELKEZNI AZ 
ADÓ EGY SZÁZALÉKÁRÓL
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„Azt kell nézni, hogyan  
tudunk együtt Pécelért tenni”
INTERJÚ PERGER KRISZTINA ALPOLGÁRMESTERREL

FÓKUSZBAN

Már az alakuló ülésen alpolgármes-
terré választották, majd a februá-
ri ülésen megerősítették pozíciójá-
ban. Perger Krisztinával a fejlesztési 
prioritásokról beszélgettünk.

– Polgármesterjelöltként indult a választásokon. 
Mi motiválta, hogy elinduljon a posztért?
 – Úgy gondoltam, hogy azt a fajta szakma-
iságot és tapasztalatot, amit összegyűjtöt-
tem településfejlesztés, városüzemeltetés 
területén, jól tudom majd hasznosítani. 
Pécel legakutabb problémái közé tarto-
zik az infrastruktúra rossz állapota. Eze-
ken a területeken tudok a legjobban hoz-
zájárulni a város előrelépéséhez.

– Egyesületi támogatással indult, de ma 
már nem a Tisztán a Városért Egyesület tag-
ja. Mi történt?
 – Nagyra értékelem az egyesület munkáját és hálás 
vagyok a támogatásukért, de volt egy koncepcionális elté-
rés, ami miatt többen kiléptünk. Szerintem a helyi egyesületi 
összefogás politikamentes kell, hogy legyen. Nyáron viszont 
a nagypolitika bekúszott az egyesület életébe, ami megbon-
totta az addigi egységet. 

–  A városvezetés most sokszínű. Hogyan befolyásolja ez a 
munkát?
 – Igyekszem szakmai alapon működni, mindenféle konf-
liktust próbálunk félretenni – gondolok itt például a törvé-
nyességi eljárásra –, és csak arra koncentrálni, hogyan tudunk 
együtt dolgozni akár egy másik egyesületből érkező polgár-
mester asszonnyal, akár az alpolgármester úrral. Azt kell néz-
ni, hogyan tudunk együtt Pécelért tenni.

–  Említette a törvényességi eljárást. Hogyan éli meg a jogi 
vitát?
 – Megviselt, de nem volt kétségem afelől, hogy polgármes-
ter asszony kiáll a korábbi szavazás mellett és nem ad helyt a 
főispáni érvelésnek, hiszen a jogszabály nem változott, csak 
az értelmezését gondolták újra. Bízom benne, hogy végül ren-
deződni fog a helyzet, az én helyzetem csak egy kérdés len-
ne a sok közül, hiszen így akkor visszamenőleg akár tíz évnyi 
felülvizsgálat várna az összes korábbi döntésre. Polgármester 
asszony nem véletlenül jelölt erre a pozícióra, hiszen ahogy 
Ő fogalmazott, a város céljaihoz, a város érdekében keresett 
partnereket. Az alakuló ülésen volt egy döntés, ami látható-

vá tette, hogy kik számára vagyok elfogadható, és kik azok, 
akik – egyébként talán nem is a személyemmel kapcsolato-
san – tartózkodtak a szavazástól. A testület azóta megerősí-
tette a pozíciómat, így most már teljes energiával a feladata-
imra koncentrálok.

–  Mik a prioritások, milyen fejlesztési célokat tart a legfon-
tosabbnak?

 – Az infrastruktúra-fejlesztés a legfontosabb. Áp-
rilisra tervezzük egy komplett útfelújítással és 

karbantartással kapcsolatos rendelet megal-
kotását. A csapadékvíz-elvezetés vagy a víz-

hálózat fejlesztését szintén rendkívül fontos 
feladatnak tartom. A választási kampá-
nyomban is szerepelt, hogy további üz-
letek nyitása és a helyi busz közlekedé-
sének fejlesztése is cél kell, hogy legyen. 
Hosszú távú tervem, hogy egy szerve-
zett városkép alakuljon ki. Nagyon fontos, 

hogy ezekhez a feladatokhoz az önerőn kí-
vül egyéb lehetőségeket is használjunk, mint 

például pályázatokon való részvétel vagy a la-
kosság bevonása. Építészként fontosak számomra 

a helyi értékek is. Célom, hogy a lakosság – ha lehető-
ség nyílik rá – igénybe tudja venni a Ráday-kastélyt, de for-
rást kell találni a Fáy-kastély felújítására is.

–  Ezek a fejlesztési célok rendre felmerültek az elmúlt évek-
ben is. Mi a garancia arra, hogy most sikerül elérni őket?
 – A szakmai tapasztalat és a kapcsolati tőke sokat segíthet. 
Az Építési és Közlekedési Minisztériummal igen jó a kapcso-
latom. A polgármester asszonnyal nagyon hasonló a gondol-
kodásmódunk, ez a fajta dinamizmus, ami bennünk van, nem 
jellemezte korábban Pécelt. Korábban a polgármester asz-
szony is utalt arra, hogy más szemléletet képviselünk, hiszen 
anyák is vagyunk, közelről ismerjük azokat a problémákat, 
amikkel sokan küzdenek. Alpolgármester úr pedig a regnáló 
kormány képviselője, aki kapcsolati rendszerével tud segíte-
ni. Talán a fenti paraméterek és a széles körű szakmai rálátás 
adhatja meg a lehetőséget, hogy Pécel fejlődjön. Nehéz mun-
ka vár ránk, de szeretem az ilyen kihívásokat és kiváló mun-
katársakkal dolgozunk.

–  Az 5. választókerület képviselője is. Mit üzen a körzet la-
kóinak?
 – Folyamatosan tartom a kapcsolatot a körzetemben élők-
kel. Igyekszem mindenkit meghallgatni és segíteni. Kettő, a 
területre fókuszáló Facebook-csoportot is kezelek, ebből az 
egyikben adminisztrátor is vagyok. Ha úgy tetszik, megpró-
bálom az alpolgármesteri pozíciómat arra is használni, hogy 
a körzetem érdekeit is érvényesítsem. ESZ



„A versenyszellem  
erősen bennem van”
INTERJÚ DR. FERDINANDY 
ISTVÁN ALPOLGÁRMESTERREL

FÓKUSZBAN

A január 23-án tartott testületi ülé-
sen alpolgármesterré választották dr. 
Ferdinandy Istvánt, a Fidesz-KDNP je-
löltjét is. Az alpolgármestert terveiről 
és a törvényességi eljárásról kérdeztük.
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–  A XIX. század végén élt egy Ferdinandy család Pécelen. Mi-
lyen rokonsági kapcsolatban áll a családdal?
 – Zuglói vagyok, ott is nőttem fel, de a dédapámék valóban 
éltek Pécelen. Négyen voltak testvérek, én Ferdinandy Géza 
egykori honvédelmi államtitkárnak vagyok a dédunokája.

– Mit szól azokhoz a véleményekhez, miszerint nem ideális, 
hogy nem itt él?
 – Én is azt tartom szerencsésnek, ha valaki azon a helyen 
látja el a feladatát, ahol életvitelszerűen él, de nem hiszem, 
hogy rosszabbul végzem a feladatomat, mert nem itt élek. Pé-
celhez szoros baráti szálak fűznek, tősgyökeres péceliekkel 
dolgozom, így az esetleges információs hátrányomat teljes 
mértékben ellensúlyozzák. Ha pikírten fogalmaznék, akkor 
feltehetném a kérdést, hogy eddig tősgyökeres péceliek ve-
zették a várost, és az jó volt?

– Mi motiválta Önt, hogy elinduljon a polgármesteri címért?
 – A Fidesz-KDNP hosszú évek óta nem volt jelen Pécel kö-
zéletében és többen úgy gondoltuk, hogy ideje lenne új lendü-
letet adni a helyi pártszervezetnek és ezen keresztül a város-
nak.  Zuglóból komoly városvezetési tapasztalattal rendelkezem, 
amit szeretnék hasznosítani a város érdekében. A már említett 
rokonsági kapcsolat volt a végső lökés, hogy itt induljak.

–  Polgármesteri cím helyett alpolgármester lett. Mekkora 
csalódást jelentett ez?
 – Nem jó 1%-on belüli különbséggel kikapni. Sokat spor-
toltam, akik ismernek, tudják, hogy a versenyszellem erő-
sen bennem van. Ha pingpongozunk, akkor sem szeretek 
csak „pötyögni”, ha játszunk, akkor játsszunk rendesen! 
Annyi tapasztalatom azért van a politikában, hogy az ered-
ményt el kell fogadni.

– Egy eléggé heterogén testület és városvezetés alakult ki. 
Hogy értékeli a helyzetet?
 – Az a kérdés, hogy ezek a felek együtt tudnak-e működni. 
Szerintem ha egy tizenegy tagú testületben egy szervezet öt főt 
ad, akkor – rossz szóval élve – jár neki az alpolgármesteri tiszt-
ség. Bizakodó vagyok, jól tudunk együtt dolgozni a polgármes-
ter asszonnyal. 

–  Hogy  értelme-
zi a törvényessé-
gi eljárást?
 – Véleményem 
szerint ez jogér-
telmezési kérdés. A polgármester asszony máshogy értelmezi, 
mint ahogy szerintem és a kormányhivatal szerint is kellene. 
A minősített többséget az összes, jogszabályban meghatá-
rozott lehetséges képviselői hely alapján kell számolni, füg-
getlenül attól, hogy mindegyik hely be van-e töltve. 
 Az országgyűlésben például 199 képviselői helyből 133 te-
szi ki a minősített többséget, függetlenül attól, hogy mind-
egyik képviselői hely be van-e töltve. Pécelen összesen 12 fő 
a megválasztható képviselők száma, így 7 fő kell a minősített 
többséghez. Azt gondolom, hogy a bíróság a kormányhivatal-
nak ad majd igazat, de kizártnak tartom, hogy ezt visszame-
nőleges hatállyal tenné.

– Milyen ügyeket kezel prioritásként?
 – A legnagyobb kihívás a rendezetlenség megszüntetése. 
Fontos, hogy az önkormányzat egyértelmű szabályokat alkos-
son és azokat be is tartassa. A közlekedésre, a tilosban parko-
lásra, az építési szabályok be nem tartására gondolok első-
sorban. Természetesen komoly fejlesztésekre van szükség az 
infrastruktúra területén is.

– Mi az az eredmény, amire a legbüszkébb lenne a ciklus végén?
 – Ha rendezett viszonyok lennének a városban. Biztonságér-
zetet ad az embereknek, ha tudják, mire számíthatnak. Emellett 
szeretném elérni, hogy olyan növekedési pályára álljon Pécel, 
amely hosszú távon biztosítja a fejlődést. Több projekt is van 
most a látókörben. Tárgyalásokat folytatunk a sportcsarnok-
ról, a kereskedelmi központ ügyét is igyekszem előremozdíta-
ni, de a Spartacus Egyesületnél is felmerült a kézilabda-szak-
osztály újraindításának terve.
 Olyan adottságokkal rendelkezik a város, ami szerintem pár-
ját ritkítja. Ott van például a Trianoni Emlékpark alatti terület, 
melyet a jóisten is szabadtéri rendezvényekre teremtett.
 A polgármester asszonynak is szoktam mondani, hogy ki 
kell találni Pécelt. Meg kell próbálni egy arculatot kialakíta-
ni. Kellenek a beruházások, de az első mégis az, hogy élet-
tel töltsük meg a várost. Ehhez én tudom biztosítani a kap-
csolati rendszeremet.

–  Új választókerület jött létre Pest vármegyében, aminek Pé-
cel a központja. A város így felkerült az országos politikai tér-
képre is. Ez előny vagy hátrány lehet a településnek?
Mindenképpen lehetőség: ezzel a lobbierőnk nagyobb lesz, a 
választókerület, s így Pécel is jobban a fókuszba kerül. Élni kell 
ezzel a lehetőséggel. ESZ
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HELYI ÜGYEK KÖZELEBBRŐL

A február 27-én tartott ülésen meg-
szavazták a 2025-ös költségvetést, út-
fejlesztésekkel és ingatlanokkal kap-
csolatos fontos döntéseket hoztak.

Pécel Város Roma Önkormányzata tavaly újjáalakult és 
célul tűzte ki a helyi roma közösség erősítését. Góman 
Kálmán elnök szerint hosszú távú tervük egy tanoda 
létrehozása. A testület együttműködik a város veze-
tésével, és arra ösztönzi a helyi roma lakosokat, hogy 
aktívan vegyenek részt Pécel fejlesztésében.

CÉL EGY TANODA  
LÉTREHOZÁSA

A testületi ülésen történt

Elfogadták az új költségvetést
A képviselő-testület a rendes testületi ülésen egyhangúlag 
fogadta el Pécel Város Önkormányzatának 2025. évi költség-
vetését, melynek végrehajtásáról az átláthatóság biztosítása 
érdekében folyamatosan tájékoztatja a lakosságot. A kiadások 
mintegy 30 százalékkal, míg a bevételek tervezetten 57 szá-
zalékkal nőnek 2025-ben az előző évhez képest. A költség-
vetési terv így is mintegy 794 millió forintos hiánnyal számol, 
amelyet nagyrészt az előző évi maradványból, kisebb rész-
ben folyószámlahitellel kíván fedezni a városvezetés. 
 A kiadások növekedése mögött elsősorban a jövő évre ter-
vezett felújítások és beruházások állnak. Mintegy 1,2 milli-
árd forintot tesznek ki a pályázati forrásból finanszírozható 
projektek (tagóvoda felújítása, csapadékvíz-elvezetés máso-
dik üteme, Rákóczi út felújítása). Fontos ugyanakkor megje-
gyezni, hogy ezek a korábbi időszakban elnyert, de meg nem 
valósított projektek. A pályázati források, előlegek visszaszer-
zése még folyamatban van.  Az uniós pályázati fejlesztéseken 
felül további 200 milliós beruházás van betervezve 2025-re.
 A polgármester ezen felül bejelentette, hogy városfejlesz-
tési alap létrehozását tervezi, melynek részletei jelenleg még 
kidolgozás alatt állnak.
 

Új együttműködési modell jöhet 
az útfejlesztések támogatására
A testület úgy határozott, hogy a lakossági részvétellel tör-
ténő útépítéseket támogató modell kidolgozását kezdemé-
nyezi. A jelenleg még szilárd burkolattal el nem látott utak 
fejlesztéséhez szükséges költségvetési fedezettel ugyan 
Pécel Város Önkormányzata rövid távon nem rendelkezik 
teljeskörűen, a lakossági kezdeményezések mellé tud állni 
szabályozott keretek között. 
 Az érintett utak fejlesztésére irányuló lakossági igények 
teljesítésére ugyanis lehetőséget biztosíthat a közúti közle-
kedésről szóló törvény rendelkezése, amely szerint a közút 

használatában érdekelt természetes és jogi személyek, vala-
mint a helyi önkormányzat az alapvetően helyi lakossági ér-
deket szolgáló közút építésére együttműködhetnek. 
 Az útépítési együttműködés formáját a résztvevők maguk 
határozhatják meg, melynek részletei önkormányzati ren-
deletben szabályozhatók. A későbbiekben kialakítandó ren-
delet iránymutatásul szolgálhat az önerővel megvalósítani 
kívánt lakossági összefogások számára, rendezve az önkor-
mányzati részvétel módját és a költségviselés megosztását.

Közbiztonsági kerekasztal
Pécel Város Önkormányzatának képviselő-testülete úgy ha-
tározott, hogy a helyi közbiztonság javítása érdekében köz-
biztonsági kerekasztalt hoz létre. A közbiztonsági kerekasztal 
elnöke Zsadányi János Zsolt közbiztonságért és innovációért 
felelős tanácsnok; tagjai dr. Kővári Alexandra polgármester, 
Tóth László jegyző, Kovács Márton r. alezredes, a Péceli Rend-
őrőrs vezetője, Kiss Attila, a Péceli Polgárőrség Bűnmegelő-
zési és Önvédelmi Egyesület elnöke, Kiss András szolgálat-
vezető és Kaposvári Sándor közterület-felügyelő.

Egyéb döntések
Döntés született Pécel Város Környezetvédelmi Alapjában 
szereplő bevételek felhasználásáról, amely szerint 2025-
ben Pécel belterületén és külterületén Pécel Város Önkor-
mányzata tulajdonában lévő ingatlanokról az illegálisan le-
rakott hulladék elszállítására 11  800  000 forintot fordítanak.
 (Az ingatlanokkal kapcsolatos döntésekről részletesen lásd 
a 12. oldalon található cikket.)  ESZ

A 10 LEGNAGYOBB ÖSSZEGŰ  
TERVEZETT FEJLESZTÉS 2025-BEN (Millió Ft)
Szivárvány tagóvoda felújítása 745,5
Csapadékvíz-elvezetés II. ütem 260,2
Rákóczi út és járda felújítása 232,3
Intézmények áthelyezési költsége 60,0
Gesztenyés tagóvoda födém- és tetőfelújítása 26,0
Önkormányzati épületek energetikai korszerűsítése 19,1
Fáy-tanya kisajátítása 11,0
Útfelújítás és építés 10,0
Önkormányzati lakások felújítási és karbantartási munkái 9,0
Konténeróvoda telepítése 8,0
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A péceli állomás újjáépítése előtt egy 
lottózónak és egy kis büfének is he-
lyet adott. A 2021-ben felújított épü-
let két belső helyisége azóta kihasz-
nálatlanul áll. A MÁV most pályázat 
útján keres bérlőket, befektetőket. 
Az első pályázati kört eredmény-
telennek nyilvánították, hamaro-
san új felhívást jelentetnek meg.

A vasútállomás helyiségének  
lehetséges hasznosítása

Az Építési és Közlekedési Minisztérium (ÉKM) és a 
MÁV-csoport 2024 novemberében hirdette meg az 
országos állomásmegújítási programot, melynek célja 
a vasútállomások és környezetük korszerűsítése kül-
ső források bevonásával. A program keretében olyan 
befektetők és ingatlanfejlesztők jelentkezését várják, 
akik az ingatlanok egy részének időleges, kereskedel-
mi célú hasznosításáért cserébe vállalják az adott ál-
lomásépület és környezetének felújítását.  
 A három szintű programban az országos, térsé-
gi és helyi szintű vasútállomásokra külön pályáza-
ti felhívások vonatkoznak. Pécelt a középső, térségi 
szintbe sorolták és – nyolc másik településsel együtt 

– már az első pályázati körben meg is jelentették a te-
lepülésünk vasútállomásának helyiségeire vonatko-
zó felhívást. Városunk így Dunakeszi, Alsógöd, Fel-
sőgöd, Sződ-Sződliget, Vác, Gödöllő, Székesfehérvár 
és Siófok mellé került besorolásra.
 A program lényege, hogy a pályázaton sikeresen részt-
vevő piaci szereplők úgy kapnak lehetőséget a – vasút-
forgalmi résztől elhatárolt részek – kereskedelmi 
célú hasznosítására, hogy közben az állomások 
állami tulajdonban maradnak. A helyiségek hosz-
szú távú bérbeadásának célja, hogy a pályázaton 
kiválasztott bérlő azokat felújítsa, a kihaszná-
latlan, kereskedelmi szempontból hasznosítható 
területeket az utasok számára előnyös, várható 
igényeiket kielégítő vendéglátási és szolgáltatási 
funkciókkal töltse meg (például élelmiszerbolt, 
étterem, kávézó, büfé, gyógyszertár, drogéria). 
Mindennek köszönhetően a vasutat használók 
számára – fogalmaz a pályázati felhívás – meg-
újult, kibővített lehetőségekkel ellátott utasfor-
galmi területek jöhetnek létre.
 Pécelen a vasútállomás épülete három éve 
újult meg, így értelemszerűen itt jelentős be-
ruházásra nincs szükség. Az állomás épületén 
belül kialakított két üzlethelyiséget ugyanak-
kor alapesetben 15 évre, kivételes esetben 25 
évre lehetne kibérelni. 

 A pályázati felhívásra a MÁV 
közleménye szerint az eredeti, 
január 31-es határidőig – a meg-
hirdetett összesen 62 helyszínre 

– 49 pályázat érkezett. Megkér-
deztük a MÁV-ot, hogy a péceli 
állomás helyiségei hány érdek-
lődőnek keltették fel a figyelmét, 
milyen típusú szolgáltatásokat kí-
náltak a jelentkezők, illetve sike-
rült-e nyertes befektetőt, illetve 
kereskedőt találni az üzlethe-
lyiségekre. Sajnos a kérdésekre 
egyelőre nem kaptunk választ, a 
MÁV azonban időközben kiadott 
egy közleményt, melyben azt ír-
ják, az első körben beérkezett pá-
lyázatok „mennyisége és minősé-
ge” miatt a pályázati feltételeket 
pontosítják, és új kiírást jelentetnek meg. Az eljárást 
még idén szeretnék lezárni. 
 Figyelembe véve a péceli vasútállomás növekvő for-
galmát, hasznos lenne, ha az épületben valamilyen ke-
reskedelmi célú helyiség nyílna a közeljövőben. ESZ

Pécelen a vasútállo-
más épülete három 
éve újult meg, így ér-
telemszerűen itt je-
lentős beruházásra 
nincs szükség. Az állo-
más épületén belül ki-
alakított két üzlethe-
lyiséget ugyanakkor 
alapesetben 15 évre, 
kivételes esetben 25 
évre lehetne kibérelni. 

Az első vasútállomást 1867-ben építették Pécelen. 1888-
ban az épületet egy emelettel bővítették. A második világ-
háború után lebontották, s 1949-ben új helyen építették 
újra. 2018–2021 között a vasútvonal rekonstrukciója során 
az állomást és teljes környezetét megújították, elkészült a 
peronok alatti aluljáró is.

AZ ÁLLOMÁS FELÚJÍTÁSA
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Szemerkélő esőben ünnepelte a város az 
1848/49-es forradalom és szabadságharc 
évfordulóját. Dr. Kővári Alexandra ünnepi 
beszédében kiemelte, hogy a „nemzet sza-
badságáért vívott nemes harc képes volt 
felülírni az összes egyéb vitás kérdést”.

Ünnepi megemlékezés  
az 1848/49-es forradalom  
és szabadságharc tiszteletére

A Petőfi Sándor Férfikórus előadása

Koszorúzás a Tulipános Lovas Udvar lovasaival

HELYI ÜGYEK KÖZELEBBRŐL

Pécel Város Önkormányzata méltóképpen emlékezett meg az 
1848/49-es forradalom és szabadságharc hőseiről a március 
15-i ünnepségen, amelyet 2025. március 15-én délelőtt 10 órá-
tól tartottak a PIOK Szemere Pál Általános Iskola aulájában.
 Dr. Kővári Alexandra polgármester asszony ünnepi beszé-
dét azzal kezdte, hogy „ma a szabadságot ünnepeljük, és azért 
gyűltünk össze, hogy megemlékezzünk az 1848/49-es forra-
dalom és szabadságharc hőseiről, akik azért harcoltak, hogy 
hazánk szabad és független legyen.”
 Az 1848-as forradalom határkő volt a magyar nemzet tör-
ténelmében, a múlt és a jövő közötti fordulópont, amely az 
elnyomással való szakításról és a szabadság kivívásának re-
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ményéről szólt. A polgármester külön ki-
emelte a forradalom nagy alakjait, akik 
noha sok mindenben másként gondol-
kodtak, a szabadság szeretete egy tá-
borba vezette őket. „A szabadság vágya 
és szeretete, az elnyomás elutasítása, a 
nemzet szabadságáért vívott nemes harc 
képes volt felülírni az összes egyéb vitás 
kérdést” – hangsúlyozta.
 Beszédében emlékeztetett arra is, 
hogy a márciusi ifjak és a forradalmat 
támogató tömegek az elnyomás elleni 
harcban nem rettentek vissza a túl-
erővel szemben. „A 48-as forra-
dalmárok tudták mit kockáztat-
nak, tudták mivel fizethetnek. 
A legdrágábbal, az életükkel. 
Ennek ellenére sem hátráltak 
meg a haza és a magyarság 
előremozdítása érdekében” 

– fogalmazott. A polgármester 
hangsúlyozta: „A szabadság 
szeretete nem múlik el, soha-
sem kerülhet múzeumba. A tör-
ténelem nem ért és nem ér véget!” 
 A beszéd külön foglalkozott a Pé-
celen egykoron élő személyek és a for-
radalom és szabadságharc kapcsolatával is. A polgármester 
kiemelte többek között Ágai Adolf írót, újságírót, aki a „leg-
fiatalabb márciusi ifjúként” vonult be a történelembe. Ágai 
Pécelen tanult meg magyarul, és később írásaiban is gyak-
ran megemlékezett a városról. Megemlítette Kossuth La-
jos péceli kötődését, aki a Ráday család támogatása mellett 
1840-ben bérelt egy birtokot a város közelében, Locsodon. 
Szó esett Ráday IV. Pálról is, akit a szabadságharcban való 
részvétele miatt 12 év várfogságra ítéltek, valamint Tankó 
Jánosról, Pécelen élő tanárról, aki az 1870-es években első-
ként sürgette a március 15-i iskolai megemlékezések meg-
honosítását. 
 Dr. Kővári Alexandra a forradalom 12 pontját felvezető iko-
nikus mondattal zárta beszédét: „Legyen béke, szabadság és 
egyetértés!”

 Az ünnepi műsorban közreműködtek a Közép-ma-
gyarországi ASzC Fáy András Mezőgazdasági Tech-
nikum, Szakképző Iskola és Kollégium diákjai, akik 

előadásukkal tisztelegtek a forradalom hősei előtt. 
A műsor színvonalát tovább emelte az Ossó János 

Fúvószenekar és a Petőfi Sándor Férfikórus előadása.
 A Kossuth téren a Petőfi Sándor-emléktáblánál Per-

ger Krisztina alpolgármester asszony és dr. Ferdinandy 
István alpolgármester úr mondtak beszédet. Perger Krisz-
tina elmondta: „olyan napra emlékezünk, amely örökre 
megváltoztatta nemzetünk sorsát. 1848. március 15-e nem 
csupán egy történelmi esemény, hanem a magyar szabad-
ság örök jelképe. Egy nap, amikor a bátorság, a hit és az 
összefogás erősebbnek bizonyult az elnyomásnál. Egy nap, 
amely megmutatta, hogy ha egy nép hisz a saját jövőjében, 
akkor nincs hatalom, amely letéríthetné az útjáról.” Be-
szédében hangsúlyozta, hogy ma „nekünk kell kiállnunk 
egymásért, a közösségeinkért, a tisztességért, a becsüle-
tért és a jövőnkért.” 
 Dr. Ferdinandy István felhívta a figyelmet, hogy „egy olyan 
nemzet tagjaként, amely évszázadokon át megőrizte szabad-
ságvágyát és identitását, kötelességünk méltó módon tiszte-
legni azok előtt, akik életüket adták a magyar függetlensé-
gért.” Az alpolgármester kiemelte: „Ma különösen megható 

pillanat számomra itt állni a Kossuth-
szobor előtt, hiszen több mint egy év-
századdal ezelőtt, 1909-ben, amikor ezt 
a szobrot avatták, az én dédnagyapám, 
Ferdinandy Géza is itt állt ezen a téren. 
Akkor a péceliek összegyűltek, hogy mél-
tó emléket állítsanak a magyar szabad-
ság eszméjének. Most, több mint egy év-
századdal később, mi ugyanezen a helyen 
hajtunk fejet a forradalom hősei előtt, 
mert tudjuk: az ő küzdelmük nem volt 
hiábavaló. A magyar nemzet ma is erős, 
szabad és büszke! 1848 üzenete arra kö-
telez minket, hogy megőrizzük mindazt, 
amit elődeink vérrel és áldozattal vív-
tak ki! A haza minden előtt!”
 Az eseményt a Péceli Női Kar fellépé-
se zárta. A Tulipános Lovas Udvar lo-
vasai korhű öltözetben tisztelegtek a 
nemzeti hősök előtt.  ESZ

A fáysok ünnepi műsora

Polgármester asszony és alpolgármesterek tisztelgése a Petőfi Sándor-emléktáblánál
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A képviselő-testület több, ingatlanok-
ra vonatkozó döntést hozott a február végi 
ülésen. A cél az egyes közfeladatok be-
töltésére leginkább alkalmas épületek fel-
kutatása. Egy helyre kerülnek a hivatal 
különböző irodái, és a tervek szerint mél-
tóbb helyre kerülhet a művelődési ház is.

Önkormányzati ingatlanok  
és funkciók újratervezése

Ismét egy helyen lehet hivatali ügyeket intézni
Február 27-én döntött a képviselő-testület arról, hogy Pécel 
Város Önkormányzata bérbe veszi a Kossuth téren álló, je-
lenleg magánkézben lévő, korábban az OTP-nek is helyet adó 
irodaépület egy részét. A többszintes épületet a város ko-
rábban már bérelte, az utolsó tízéves bérleti szerződés 2019-
ben járt le. Akkor a testület – elsősorban a megemelkedett 
bérleti díjak miatt – úgy döntött, hogy nem köt új szerző-
dést a tulajdonos Erste Nyíltvégű Euro Ingatlan Befektetési 

Alappal, a hivatal dolgo-
zóinak egy részét pedig 
átköltöztették a Petőfi 

utcai épületbe. 
 Az ingatlan hasznosí-
tásának lehetősége 2023 
novemberében került is-
mét a város képviselő-
testülete elé, amikor is a 
tulajdonos értékesítet-

te az épületet. Mivel az épületre a társasházi alapító ok-
irat szerint Pécel Város Önkormányzatának elővásárlá-
si joga volt, így felmerült annak lehetősége, hogy a város 
390 ezer euróért megvásárolja az ingatlant. Az előző tes-
tület erre az ajánlatra nemet mondott, így az ingatlan az 
ABSS Kft. tulajdonába került, aki most bérbe adná az iro-
daépület egy részét.
 A mostani döntéssel a Petőfi utca 1. szám alatti, Péceli Pol-
gármesteri Hivatal II. épületében található irodákat át lehet 
helyezni a Kossuth téri épületbe. Mindez a várakozások sze-
rint elősegíti a hatékonyabb munkavégzést.

 A Kossuth téri épületbe kerül tehát heteken belül az adó- 
és pénzügyi iroda, valamint a rendészeti csoport. Mindezek 
mellett a képviselőtestületi és bizottsági üléseknek is hely-
színt adhat az épület földszintjén található nagyobb tárgyaló, 
amelyet a város már a 2000-es években is ilyen célra hasz-
nált. Ugyanez a helyiség a tervek szerint kisebb létszám ese-
tén házasságkötő teremként is funkcionálhat.

Elvi döntés a Művelődési Ház költöztetéséről
Ugyanezen a testületi ülésen egy telekcserére vonatkozó ja-
vaslatról is elvi döntés született. Az egyelőre még előkészítés 
alatt álló, szerződéses részleteket nem tartalmazó javaslat sze-
rint a korábban óvoda építésére megvásárolt, Maglódi úton 
található 6726 m2-es telket cserélné el a város a Péceli Bap-
tista Gyülekezet által felújított Kovács utcai épületegyüttesre.
A jelenlegi imaház épülete adhatna otthont a Lázár Ervin 
Városi Könyvtár és Szemere Pál Művelődési Ház számára.
 A fenti intézkedések révén az önkormányzati épületek kö-
zül részben felszabadulna a Petőfi utcai ingatlan, a Művelő-
dési Háznak jelenleg is helyet biztosító Isaszegi úti épületek 
egy része, de a Kúria is, amely jelenleg még a testületi ülé-
sek helyszíne. Ezek funkciójáról a következő testületi ülése-
ken születhetnek döntések.  ESZ

A Kossuth tér 1. II. épület 796 m2 alapterületű, melyből 
az önkormányzat 443 m2-t fog bérelni. A havi bérleti 
díj 2025-ben és 2026-ban 2  200 Ft+áfa/m2, 2027-ben 
és 2028-ban 3  100 Ft+áfa/m2 lenne, majd ezt követő-
en az infláció mértékének megfelelően emelkedne. 
Az épület földszintjén három, az első emeleten öt, a 
második emeleten négy, a harmadik emeleten pedig 
két iroda található. Mindezek mellett további kiszol-
gáló helyiségek is rendelkezésre állnak.

AZ INGATLAN ÉS A BÉRLETI  
SZERZŐDÉS FONTOSABB JELLEMZŐI

A Kossuth téri épület-
be kerül tehát heteken 
belül az adó- és pénz-
ügyi iroda, valamint 
a rendészeti csoport.

HELYI ÜGYEK KÖZELEBBRŐL
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Biczó Gábor, az SMP STABIL Kft. ügyve-
zető igazgatója több mint két évtize-
de vezeti a céget. A Stabil német csalá-
di vállalkozásként indult, mára pedig egy 
globális vállalat részeként működő ipa-
ri üzemmé nőtte ki magát. A vezetővel a 
vállalat történetéről, Pécelhez való vi-
szonyáról és hobbijáról beszélgettünk.

25 éve a Stabil élén

EMBEREK, TÖRTÉNETEK

–  Hogyan indult a Stabil, és hogyan került Ön a cég élére?
 – A Stabil német családi vállalkozásként indult. Amikor 
2000 áprilisában csatlakoztam a vállalathoz, néhány hónapot 
Németországban töltöttem, majd szeptemberben költöztünk 
be a jelenlegi péceli épületbe. Az egykori péceli Triton gyár 
helyén rendezkedtünk be, több régi alkalmazottat át is véve 
onnan. Gyakorlatilag az alapoktól építettem fel itt a műkö-
dést és termelést. A háttértudásom sokat segített: műsza-
ki egyetemet végeztem, és Szombathelyen nőttem fel, ahol 
elsajátítottam a német nyelvet. Gyermekkoromban sok időt 
töltöttem Németországban is, rokonaim éltek ott. A felvéte-
li beszélgetés során svábul is meg tudtam szólalni, ami kü-
lön előnyt jelenthetett. Több tucat jelentkező közül válasz-
tottak ki erre a pozícióra.

–  Azóta sok változás történt a vállalat életében. Mi volt a 
legjelentősebb fordulópont?
 – A legnagyobb változás 2021-ben történt, amikor a né-
met tulajdonos 77 évesen úgy döntött, hogy eladja a gyárat. 
Ekkor egy amerikai, tőzsdén jegyzett vállalat, az SMP cso-
port vásárolta meg a céget. Felmerült bennem, hogy akkor 
itt véget ért a Stabilos pályám, de az új tulajdonos úgy dön-
tött, hogy megtart a vezetői pozícióban. Ez egy teljesen új 
korszakot hozott. Új eljárásokat, új, egyébként rendkívül ha-
tékony tervezési folyamatokat kellett meghonosítani, és ter-

mészetesen a korábban használt német nyelvet is felváltotta 
az angol a belső kommunikációban is.

–  Mivel is foglalkozik a Stabil, hol találkozhatunk a ter-
mékeikkel?
 – Elsősorban a járműiparnak gyártunk alkatrészeket. Az 
olajszintmérőktől kezdve a hőmérséklet-érzékelőkön és az 
autóillatosítók vezérlésén át a különböző szenzorokig számos 
termékünk van. A Daimler, a Scania és az Audi is partnereink 
között szerepel. Termékeink kizárólag exportra készülnek, kül-
földi gyárakban építik be a termékeinket a teherautókba, sze-
mélyautókba. Az európai piac mellett az amerikai utángyártott 
alkatrészek szegmensében is egyre nagyobb a jelenlétünk.

–  Hogyan érinti Önöket az autóipar jelenlegi helyzete?
 – Bár az autóiparban a forgalom csökken, mi stabilan nö-
vekszünk, főleg az SMP cégcsoport támogatásának köszön-
hetően. Az új tulajdonos erős háttérrel rendelkezik, ami le-
hetőséget biztosít a fejlődésre és az innovációra. Jelenleg 73 
új projektünk fut, és épp most vásároltunk és újítottunk fel 
egy új üzemcsarnokot Pécelen, amelyet idén szeptember-
ben állítunk termelésbe. Az új épület 3700 négyzetméteres, 
és a meglévő 3100 négyzetméteres régi épülethez csatlako-
zik. Jelenleg 170 fő dolgozik nálunk, de az új csarnok miatt 
további bővítésre lesz szükség. Már el is kezdtük keresni az 
új munkatársakat.

–  Mennyire kapcsolódik a Stabil a helyi közösséghez?
 – Fontosnak tartjuk a kapcsolatépítést a helyi közösség-
gel. Tavaly például együttműködtünk a Fáy András Mezőgaz-
dasági Technikummal egy nemzetközi projektben, és szíve-
sen látunk más diákokat, hallgatókat is, hogy bepillantsanak 
a gyár működésébe. Több helyi beszállítónk is van, például 
Pécelről, Gödöllőről és Szadáról.

–  Hamarosan Pécelre költözik családjával. Miért döntött 
így éppen 25 év után?
 – Jelenleg Gödöllőn élünk, de van egy házam Kőszegen is, 
ahol nagyon szeretek időt tölteni. Pécelből főleg csak a Pesti 
utat láttam eddig, ami őszintén szólva nem a legszebb arcát 
mutatja a településnek. Az utóbbi időben azonban többet ki-
rándultunk a környéken, és felfedeztük a város új beépítésű 
részeit, amelyek nagyon tetszenek nekünk. Kiváló természe-
ti adottságokkal rendelkezik ez a város.

–  Kőszeget nyilván nehéz Pécellel összehasonlítani. Mégis 
mi az, ami talán elsősorban hiányzik a városunkból?
 – Kőszegen sok közösségi tér van, ahol az emberek össze 
tudnak jönni. Pécelen például ez hiányzik. 

–  Van ideje kikapcsolódásra? Mivel tölti szabadidejét?
 – Nagyon szeretem a régi autókat, van is néhány veterán 
járgányom: egy Skoda Felicia 1962-ből, egy Lada és egy 64 
éves Porsche. Őszintén szólva jobban szeretek a hűvös ga-
rázsban bütykölni, mint a strandon napozni. Emellett moun-
tain bike-ozom, régen úsztam, most inkább futok. A kvantum-
fizika is érdekel – mindig jó egy kicsit kikapcsolni és valami 
egészen más témában elmélyedni. ESZ
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Jótékonysági koncert és fődíj 
A Péceli Harangvirág Óvoda idén elő-
ször szervezett koncertet az óvoda 
egykori növendékeinek hangszeres, 
énekes előadásaiból. A jótékonysági 
koncert bevételét egy, a Partium 
területén működő iskola és óvoda  
javára ajánlották fel. Februárban ve-
hette át továbbá az óvoda a Családba-
rát Köznevelési pályázat fődíját is.

EMBEREK, TÖRTÉNETEK

Jótékonysági hangverseny 
a református templomban
Hagyományteremtő céllal indította útjára a Péceli Harangvirág 
Református Óvoda jótékonysági hangversenyét. Az esemény 
szervezésének több célja is volt, hiszen mindig nagy öröm a 
pedagógusnak viszontlátni egykori növendékét, vele és a csa-
láddal együtt örülni növekedésének, fejlődésének, ugyanakkor 
ráébreszteni a gyermeket arra, hogy ami talentumot Istentől 
kapott, azt adja vissza a közösségnek, amelyben él. Jó példá-
val járjanak elöl az utánuk következő kis ovisoknak, megmu-
tatva azt, hogy szorgalommal, kitartással, szülői támogatással 
milyen szép zenei sikereket érhetnek el. Az első jótékonysá-
gi hangverseny adományait az óvoda a Partium területén lévő 
Nagybányai Németh László Elméleti Líceum,  Általános Iskola 
és Óvoda javára ajánlotta fel. A koncerten összegyűlt 566   310   Ft 
adományt az intézmény játékállományának fejlesztésére fordítja.
 A 2025. február 23-án megrendezett hangversenyt az óvo-
dások csengő hangú kiskórusa nyitotta meg. A koncert há-
ziasszonya Pápai Mónika fuvolaművésznő volt, aki évek óta 
óvodánk lelkes szülői közösségét erősíti. Hálásak vagyunk az 
esten fellépő mintegy 26 volt óvodásunknak, akik zenei szol-

gálatukkal maradandó élményt, szívmelengető perceket sze-
reztek a jelenlévőknek.
 Köszönjük dr. Kővári Alexandrának, Pécel Város polgár-
mester asszonyának, hogy jelenlétével emelte rendezvényünk 
színvonalát és velünk együtt örült a segítségnyújtás ilyenfajta 
megnyilvánulásának. Bízunk benne, hogy ezzel az esemény-
nyel városunk kulturális palettáját is tovább színesíthetjük.

Fődíj a Családbarát Köznevelési pályázaton
A Péceli Harangvirág Református Óvoda a 2024. évi Családba-
rát Köznevelési pályázaton  óvodai kategóriában fődíjat kapott.  
A Kő Boldizsár szobrász által készített faobjektet és a Rich-
ter Gedeon Nyrt. által felajánlott összeget 2025. február 
22-én a Budapest Kongresszusi Központban megrende-
zett Pedagógus Expo-n vehette át az intézmény igazga-
tója, Gudmann-Bokor Anita.
 A díj fővédnöke dr. Balatoni Katalin köznevelésért felelős 
helyettes államtitkár és Pálfay Erzsébet, a Három Királyfi Há-
rom Királylány Alapítvány alelnöke volt. A zsűri elnöke a zsű-
ri tagjaival közösen adta át az elismeréseket.
 A Családbarát Köznevelési Intézmény díj célja a kiemelkedő-
en családbarát működésű köznevelési intézmények szakmai 
munkájának, emberbarát működési modelljeinek, közösség-
építő jó gyakorlatainak elismerése. Fontosnak tartják továb-
bá felhívni a társadalom figyelmét az ebben élenjáró intézmé-
nyekre.  
 Az idei díjra 167 érvényes pályázati anyag érkezett, melyből 
a szakmai zsűri minden kategóriában egy intézmény munkáját 
ismerte el a fődíjjal. Az óvoda családjai és munkatársai együtt 
örülnek a sokat jelentő elismerésnek és elkötelezetten halad-
nak a közösségépítés, a család- és emberbarát gyakorlat min-
dennapi megvalósításának útján. GUDMANN-BOKORANITA

A Szent Erzsébet Katolikus Általános Iskola és Óvoda 
Isaszegi Telephelye Organikus Nevelési Intézmény cí-
met kapott januárban. Az organikus pedagógia az IQ 
mellett még hangsúlyosabbnak tartja az érzelmi intel-
ligencia (EQ) fejlesztését. A díjjal a Váci Egyházmegyei 
Katolikus Iskolák Főhatósága fenntartása alatt műkö-
dő iskolák közül négyet jutalmaztak.

A SZENT ERZSÉBET KATOLIKUS  
ÁLTALÁNOS ISKOLÁT IS DÍJAZTÁK
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vedett, a nagyterem mennyezete be-
szakadt, a magtár leégett.
 A tüzet másnapra sikerült megfékez-
ni, de a következő napokban két felhő-
szakadás nehezítette a péceliek életét. 
A tetők nélkül maradt családoknak alig 
volt hova húzódniuk. Szemere Páléknak 
a rokon Fáy Józsefné házába kellett me-
nekülniük.
 Az újjáépítés azonban már másnap 
megkezdődött. A zsinagógát egy év 
alatt sikerült újra felépíteni, ami az-
tán egészen 1944-ig használatban is 
volt. A később elhagyatottá vált épü-
let állapota folyamatosan romlott, az 

1960-as évek elején bontották csak le. 
 A főúri házak, Szemere Pál háza hamar visszanyerte 
eredeti formáját, s az ácsok, bádogosok és kőfaragók 
1826 decemberében már a Ráday-kastéllyal is végez-
tek. A református templomot Ráday Pál támogatásá-
val ugyancsak hamar sikerült újjáépíteni – bár tornyot 
még ekkor sem építettek a templomhoz.
 Közel negyven parasztház semmisült meg. A mos-
tani Kossuth térről a Rákos-patak felé nyíló lejtő-
ről eltűntek az apró nádtetős épületek. A területet 
a Kovásznai Kovács család szerezte meg és épí-
tett rajta tekintélyes kúriát. 
Később ezt a kúriát vásárolta 
meg Korányi Frigyes orvos-
professzor, majd tőle került 
1922-ben az Árpádházi Szent 
Erzsébet Gyermekotthonhoz 
az akkor már jelentős park-
kal rendelkező, a Ráday-kas-
tély közelében elterülő épü-
letegyüttes. A Kovács család 
utolsó élő tagja a most Kúria 
néven ismert épületbe húzó-
dott vissza. Az utca neve jelenleg is ennek a csa-
ládnak őrzi az emlékét.
 A Péczeli Tűzoltó Testület a jelentős károk ellenére 
csak évtizedekkel később, az 1860-as évek elején ala-
kult meg.  ESZ

Közel negyven paraszt-
ház semmisült meg. A 
mostani Kossuth térről 
a Rákos-patak felé nyíló 
lejtőről eltűntek az apró 
nádtetős épületek.

Olyan tűzvész pusztított 200 éve, amely  
a település képét is jelentősen megváltoztatta

200 éve a falu központja szin-
te teljesen megsemmisült. Le-
égett a zsinagóga, a református 
templom, Szemere Pál háza, láng-
ba borult a Ráday-kastély és vagy 
negyven parasztház. Ez utób-
biak helyén új épületegyüttes 
nőtt ki, ahol ma iskolák állnak.

EMBEREK, TÖRTÉNETEK

„Sajnos érzés lepte el szíveinket, midőn március 31-én 
a futó hírből hallottuk és a feltornyozott füstből ész-
revettük, hogy a Rákospatak dombjának partjára he-
lyezett Pécel tűzveszedelemben vagyon.” Ezzel a fel-
ütéssel indítottak a fővárosi lapok 1825. április elején, 
amikor beszámoltak a településünket pusztító tűzről. 
 A tűz 1825. március 31-én délelőtt 11 óra körül a  
Rákos utcában elterülő egykori sörfőzdéből indult el.  
A lángok hamar átterjedtek a szomszédban fekvő – mai 
Non Stop Pék ABC parkolójában található – zsinagó-
gára. A hitközség akkor már több mint százéves épü-
lete majdnem teljesen megsemmisült, az iratok nagy 
része elégett, ami azóta is rendkívül nehézkessé te-
szi a péceli zsidóság történetének kutatását. A tűz in-
nen a nádtetős parasztházakon keresztül terjedt föl-
felé a kanyargó utcákon, elérve a falu központi részét. 
A szél egyre erősödött, ami nehezítette a védekezé-
si munkálatokat. Leégett a református templom, az 
iskola épülete és lángba borult Szemere Pál háza is.  
A református egyház épületei közül csak a harango-
zó lakása maradt épen.
 A lángokat itt nem sikerült megállítani, a Ráday-
kastély főépületére és gazdasági épületeire is át-
terjedt a tűz. Bár korábban azt feltételezték, hogy a  
Rádayak képgyűjteménye is közel megsemmisült, ez 
a legújabb kutatási eredmények alapján nem állítha-
tó. Ettől függetlenül a kastély jelentős károkat szen-

Az újjáépített péceli zsinagóga

76. életévében elhunyt Makay Márta Sarolta, a Ráday-kas-
tély utolsó tulajdonosának, Kelecsényi Izabellának déduno-
kája. Márta még a Ráday-kastélyban született 1949-ben, s 
haláláig Pécelen élt. A Péceli Katolikus Temetőben a refor-
mátus egyház szertartása szerint helyezték örök nyugalom-
ra 2025. február 25-én.

MEGHALT A RÁDAY-KASTÉLY  
UTOLSÓ LAKÓJA
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Nagy érdeklődés övezte G. Fáy Tünde előadását, amelyet 
a péceli Fáy-kastélyban hallgathattak meg az érdeklődők.  
Az esemény a Ráday Klub szervezésében, a Pécel Értéktár Bi-
zottság és a Péceli Fáy András Alapítvány támogatásával va-
lósult meg. G. Fáy Tünde előadásában egy igazi időutazásra 
hívta a hallgatóságot, amely során a Fáy család szerteágazó 
rokoni kapcsolatait, a család Pécelhez fűződő viszonyát és 
egyes kiemelkedő személyiségeit mutatta be. 
 A Fáy család története szorosan összefonódik Pécel törté-
netével. A család tagjai között találunk földbirtokosokat, po-
litikusokat és költőket is, akik különböző módokon formál-
ták a magyar közéletet. 

 Az előadó kitért arra is, hogy a kas-
tély, ahol az esemény zajlott, egykor a 
Fáy család birtokában volt. Az előadás 
során archív térképek és dokumentu-
mok segítségével bepillantást nyerhet-
tünk abba, hogy milyen volt a kastély és 
környéke egykor, és hogyan változott 
az idők során.
 Az előadás egyik legérdekesebb ré-
sze a család tagjainak bemutatása volt. 
A közönség megismerhette azokat a 
Fáyakat, akik jelentős szerepet töltöt-
tek be nemcsak Pécel, hanem az egész 
ország életében. A reformkor kiemel-

kedő alakja, Fáy András nemcsak gazdasági szakemberként 
és politikusként volt ismert, de tanmeséivel is elismerést 
váltott ki. Nevéhez fűződik az első magyar takarékpénz-
tár megalapítása, amely akkoriban újító kezdeményezés-
nek számított.
 Az előadás egy másik fontos szereplője Fáy Ferenc költő 
volt, aki a 20. század közepén, 1948-ban emigrált Kana-
dába. Az ő története különösen izgalmas, hiszen versei-
ben megörökítette nemcsak a hazájától való elszakadás 
fájdalmát, hanem a magyar történelem viharos idősza-
kait is. 
 G. Fáy Tünde olyan dokumentumokat ismertetett, ame-
lyeket ritkán láthat a nagyközönség. Ezek között voltak bir-
tokvásárlási szerződések, családi levelezések és korabeli 
feljegyzések, amelyek bepillantást engedtek abba, hogyan 
zajlott az élet a Fáy család birtokán a különböző történel-
mi időszakokban.
 A rendezvény végén a szervezők külön köszönetet mond-
tak a Fáy András Mezőgazdasági Technikum, Szakképző Is-
kola és Kollégiumnak, amely otthont adott az eseménynek. 
A kollégium munkatársai és diákjai igazán meghitt környe-
zetet varázsoltak az egykori Fáy-kastélyban. 
 Az előadás sikerét a közönség aktív részvétele is bizonyí-
totta, a hallgatóság számos kérdést tett fel. Az előadást kö-
vetően kötetlen beszélgetésre nyílt lehetőség a jelenleg kol-
légiumként működő épület könyvtárában. ESZ

Negyedszer szervezték meg a Szabó Marika SJC emlékfutást 
Pécelen március 1-én. A Jézus Szíve Társaság egykori tagja 
halálának állít emléket a már hagyománnyá váló rendezvény. 
Szabó Mária 1945. február 24-én indult el a péceli lelkigya-
korlatos házból két társával együtt Budapestre a gyógyszer-
raktárba. Hazafelé részeg szovjet katonák állították meg őket. 
Szabó Máriának nem sikerült elmenekülnie, másnap vérbe 
fagyva találták meg a helyszínen.
 A mintegy öt kilométeres távot futva és kerékpárral is tel-
jesíthették a résztvevők, akiket a célban forralt borral, teá-
val és süteménnyel vártak a szervezők.

SZABÓ MARIKA EMLÉKFUTÁS

A Fáy család története – levéltári  
ritkaságok és családtörténeti érdekességek

G. Fáy Tünde, a Fáy család leszármazott-
ja mesélt február 22-én a család ere-
detéről, a családfa péceli leágazásai-
ról. Kiderült, hogy a Fáy család mellett 
a Rádayak csak „új beköltözőknek” szá-
mítanak. A városunk történetében fel-
bukkanó majd mindegyik nagy család 
mögött biztosan ott van egy Fáy lány.

Részlet az előadáson bemutatott 1725-ös térképrőlG. Fáy Tünde, a család 
történetének kutatója
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PÉCELI POLGÁRMESTERI  
HIVATAL
Cím: 2119 Pécel, Kossuth tér 1.
Központi telefonszám: 
06-28-452-751, Fax: 06-28-452-755, 
E-mail: hivatal@pecel.hu
Ügyfélfogadás:  
hétfő (8:30-12:00 és 13:00-17:30), 
szerda (8:30-12:00 és 13:00-15:30)

PÉCEL ÜZEMELTETŐ KFT.
Cím: 2119 Pécel,  
Kossuth Lajos u. 18.
Telefon: 06-20-615-7550,  
06-28-662-089
E-mail: info@pecelkft.hu
(piaccal kapcsolatos ügyekben is)

PÉCELI CSALÁD- ÉS GYERMEK-
JÓLÉTI SZOLGÁLAT
Cím: 2119 Pécel, Isaszegi út 3.
Telefon: 06-28-662-036;  
06-20-801-2399, 
E-mail: info@csaladsegitopecel.hu

PÉCELI NAPSUGÁR BÖLCSŐDE
Telefon: 06-20-801-2747
E-mail: info@napsugarbolcsode.hu
Honlap: 
www.napsugarbolcsode.hu

PÉCEL VÁROS ÓVODÁI
E-mail: titkarsag@pecelovi.hu, 
pvo@pecelovi.hu
Honlap: www.pvo.hu
PVO- Székhely 

(Nyitnikék) Óvoda
2119 Pécel, Petőfi u. 1/b.
Telefon: 06-28-662 035, 
06-20-801-2780
E-mail:  nyitnikek@pecelovi.hu

PVO Gesztenyés Óvoda
2119 Pécel, Isaszegi út 3
Telefon: 06-28-662-083,  
06-20-801-2692
E-mail: 
gesztenyes@pecelovi.hu

PVO Szivárvány Óvoda
2119 Pécel, Szent Imre körút 13.
Telefon: 06-28-662-082, 
06-20-801-2418
E-mail: szivarvany@pecelovi.hu
Péceli Napsugár Bölcsőde
Telefon: 06-20-801-2747
E-mail: 
info@napsugarbolcsode.hu
Honlap: 
www.napsugarbolcsode.hu

LÁZÁR ERVIN VÁROSI  
KÖNYVTÁR ÉS SZEMERE PÁL 
MŰVELŐDÉSI HÁZ
Cím: 2119 Pécel, Isaszegi út 3.
Telefon: 06-28-662-146; 
06-28-662-147; 06-20-965-1244
E-mail: 
muvhaz@pecelmuvhaz; 
konyvtar@pecelkonyvtar.hu
Honlap: pecelmuvhaz.hu

KÖZTERÜLET-FELÜGYELET
Telefon: 06-20-393-1308
E-mail: 
kaposvari.sandor@pecel.hu

MEZŐŐRÖK
Telefon: 06-20-245-8808
E-mail: lauko.gyorgy@pecel.hu

PÉCELI POLGÁRŐRSÉG
E-mail: kiss.attila15@gmail.com

IVÓVÍZ-SZOLGÁLTATÁS,  
SZENNYVÍZKEZELÉS: 
Dél-Pest Megyei Víziközmű Zrt.
Központi iroda: Vecsés, Kossuth 
Lajos u. 38-40. 
Telefon: 06-29-340-010, 
E-mail: info@dpmv.hu

ÁRAM- ÉS FÖLDGÁZ-
SZOLGÁLTATÁS: MVM Next 
Energiakereskedelmi Zrt.
E-mail: ugyfelszolgalat@mvm.hu

KOMMUNÁLIS HULLADÉK  
GYŰJTÉSE: MOHU Budapest Zrt.
Ügyfélszolgálat Pécelen: 
Isaszegi út 3.  
(Lázár Ervin Városi Könyvtár  
és Szemere Pál Művelődési Ház) 

ÜGYFÉLSZOLGÁLATI 
IDŐPONTOK:
Március 24. (hétfő): 8:00–12:00
Április 3. (csütörtök): 12:00–16:00
Április  7. (hétfő): 8:00–12:00
Április 17. (csütörtök): 12:00–16:00
Április 21. (hétfő): 8:00–12:00
Telefonszám: +36-1-700-7000
E-mail: info@mohubudapest.hu
Honlap: mohubudapest.hu

KÖZVILÁGÍTÁS: 
PÁLFI VILL KFT. 
Hibabejelentés a 06-20-542-68-08- 
as telefonon vagy e-mailen a 
pecelkozvilagitasjavitas@gmail.
com  címen tehető 8:00 és 20:00 
óra között.

KÖZÉRDEKŰ

NÉV FOGADÓÓRÁK IDŐPONTJA 
A KÖVETKEZŐ HÓNAPBAN FOGADÓÓRA HELYSZÍNE ELÉRHETŐSÉG

ÖNKORMÁNYZATI FOGADÓÓRÁK

Dr. Kővári Alexandra 
(Mintakezek Egyesület) április 7. (hétfő) 14:00-17:00 Kossuth tér 1. E-mail: dr.kovari.alexandra@pecel.hu 

Telefonszám: +36 70 544 2119
Perger Krisztina 
(független), alpolgármester április 2. (szerda) 16:00-18:00 Kossuth tér 1. E-mail: perger.krisztina@pecel.hu 

Telefonszám: +36 20 212 4504
Dr. Ferdinandy István 
(Fidesz-KDNP), alpolgármester április 21. (hétfő) 16:00-17:00 Kossuth tér 1. E-mail: dr.ferdinandy.istvan@pecel.hu 

Telefonszám: +36 30 486 7343
Zsadányi János Zsolt 
(Mintakezek Egyesület), tanácsnok

előzetes telefonos bejelentkezés 
alapján: 06/70-422-2119 Kossuth tér 1. E-mail: zsadanyi.zsolt@pecel.hu 

Telefonszám: +36 70 422 2119
VÁLASZTÓKERÜLETI KÉPVISELŐK

Hőgerl Szabolcs Ferenc 
(Fidesz-KDNP), 1. sz. egyéni választókerület április 4. (péntek) 17:30-18:30 Széchenyi u – Tarcsai utca sarok  

(volt Trafik)
E-mail: hogerl.szabolcs@pecel.hu 
Telefonszám: +36 30 951 1810

Halász Antal György
 (Fidesz-KDNP), 2. sz. egyéni választókerület április 4. (péntek) 17:30-18:30 Széchenyi u - Tarcsai utca sarok  

(volt Trafik)
E-mail: halasz.antal@pecel.hu 
Telefonszám: +36 20 942 8036

Dr. Kővári Alexandra (Mintakezek  
Egyesület), 3. sz. egyéni választókerület április 14. (hétfő) 14:00-17:00 Kossuth tér 1. E-mail: dr.kovari.alexandra@pecel.hu 

Telefonszám: +36 70 544 2119
Karsai András 
(független), 4. sz. egyéni választókerület

március 31., április 7., április 14., 
április 21., április 28. 16:00-17:00

PIOK, Szemere Általános Iskola  
111-es terem

E-mail: karsai.andras@pecel.hu 
Telefonszám: +36 30 773 1100

Perger Krisztina 
(független), 5. sz. egyéni választókerület április 9. (szerda) 16:00-18:00 Kossuth tér 1. E-mail: perger.krisztina@pecel.hu 

Telefonszám: +36 20 212 4504
Kocsis Tamás (Fidesz-KDNP, frakcióvezető), 
 6. sz. egyéni választókerület április 2. (szerda) 17:00-18:00 Kossuth tér 1. E-mail: kocsis.tamas@pecel.hu 

Telefonszám: +36 70 443 3107
Halász Antal Györgyné 
(Fidesz-KDNP), 7. sz. egyéni választókerület április 2. (szerda) 16:30-17:30 Kossuth tér 1. - tárgyaló E-mail: monori.judit@pecel.hu 

Telefonszám: +36 20 327 3329
Sebe Attila (Mintakezek Egyesület), 
8. sz. egyéni választókerület április 7. (hétfő) 16:30-17:30 Kossuth tér 1. - tárgyaló E-mail: sebe.attila@pecel.hu 

Telefonszám: +36 70 344 2119
LISTÁN MEGVÁLASZTOTT KÉPVISELŐK

Vajda Tamás 
(független) április 14. (hétfő) 16:30-17:30 Kossuth tér 1. - tárgyaló E-mail: vajda.tamas@pecel.hu 

Telefonszám: +36 70 198 5344
Zsadányi János Zsolt 
(Mintakezek Egyesület)

március 27., április 24. 
(csütörtök) 17:00-18:00 Kossuth tér 1. E-mail: zsadanyi.zsolt@pecel.hu 

Telefonszám: +36 70 422 2119
Dr. Ferdinandy István 
(Fidesz-KDNP) április 21. (hétfő) 16:00-17:00 Kossuth tér 1. E-mail: dr.ferdinandy.istvan@pecel.hu 

Telefonszám: +36 30 486 7343

Polgármester, alpolgármesterek, képviselő-testület

Önkormányzati intézmények, közműszolgáltatók

A polgármesteri és az alpolgármesteri fogadóórákra bejelentkezés előző péntek 
12.00-ig a 06-28-662-127-es telefonszámon, vagy a banos.blanka@pecel.hu e-mail címen.



Csak egy 
kérdés még

Mennyire 
ismeri a péceli civil 
szervezetek munkáját?

Olvassa be a 
kérdőív kódját:


